

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
The Bible and Human Life 聖經與人生

當期課號	0191	Course Number	0191
授課教師	李明君	Instructor	LEE, MING GIN
中文課名	聖經與人生	Course Name	The Bible and Human Life
開課單位	哲學與生命教育課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Philosophy and Life Education
學分數	2	Credits	2
課程目標	「聖經與人生」課程以建構完整的生命教育三大主軸—道路、真理、生命—為目標：藉由探討聖經，瞭解聖經內容、基督思想與人類關係；認識聖經內涵(Bible: Basic introductions before leaving earth)中所闡述之人生理念，我們希望藉著這個課程，在人之所以為人的主題上，幫助同學有所反省與思考，以試圖培養健全的人生觀與價值觀。本課程可符合通識中心有關自主學習能力核心能力包括終身學習與獨立思考、身心健康管理、人生問題解答和對人類與社會的關照。	Objectives	The course of the Bible and life constructs completely life education including the way, the truth and the life as course goal. Through Bible study, one can realize the content of the Bible, the thought of Christianity and the relationship of human. The Bible is all human of Basic introductions before leaving earth. Finally, by integrating Bible and life, students will have a completely new comprehension of life value. This course might fit some goals of general education as following: (1) Broaden students' mind and perspectives; (2) Develop the ability to think and reason critically; (3) Promote physical and mental health and personality development; (4) Stimulate the care and concern for the society.
教材	授課為主，討論與視聽教材為輔，並邀請校內外專家學者傳道牧者來作專題演講，目前預定邀請校內外專家學者有逢甲大學環境與科學系黃東池教授、國立中興大學農藝學系莊周瑞教授、東海大學音樂系鄭淑芳教授、本校營建系黃怡碩教授、中華神學院學者、教會傳道牧者等。	Teaching Materials	lectures and special guest presentations
成績評量方式	心得作業1頁(手稿)共15篇(75%)、期中考試(15%)、期末考試(15%)、平時—缺席達三次者不得參加期中未考試。	Grading	15 homeworks(75%)、Midterm exam(15%)、final exam(15%)
教師網頁	http://www.cyut.edu.tw/~ce/department/teacher1.html		
教學內容	「聖經與人生」課程以建構完整的生命教育三大主軸—道路、真理、生命—為目標：藉由探討聖經，瞭解聖經內容、基督思想與人類關係；認識聖經內涵(Bible: Basic introductions before leaving earth)中所闡述之人生理念，我們希望藉著這個課程，在人之所以為人的主題上，幫助同學有所反省與思考，以試圖培養健全的人生觀與價值觀。本課程可符合通識中心有關自主學習能力核心能力包括終身學習與獨立思考、身心健康管理、人生問題解答和對人類與社會的關照。教學進度及內容包括 本課程簡介與書中之書內涵 《聖經》是神默示的？可信嗎？ 聖經簡介，內容：歷史、詩歌、預言、哲學 創造論與進化論：神創造宇宙觀萬物和人的目的為何？我是罪人嗎？誰是真神？ 聖經舊約人物—人的墮落與基督的救	Syllabus	The course of the Bible and life constructs completely life education including the way, the truth and the life as course goal. Through Bible study, one can realize the content of the Bible, the thought of Christianity and the relationship of human. The Bible is all human of Basic introductions before leaving earth. Finally, by integrating Bible and life, students will have a completely new comprehension of life value. This course might fit some goals of general education as following: (1) Broaden students' mind and perspectives; (2) Develop the ability to think and reason critically; (3) Promote physical and mental health and personality development; (4) Stimulate the care and concern for the society.

	<p>贖 聖經新約人物—耶穌是誰，耶穌之道 成肉身，耶穌基督之復活 詩人與詩歌 四福音書 聖經中之「神蹟」（神蹟可信嗎？信 神是迷信嗎？）如何認識基督？</p>		<p>Syllabus included: (a) Introduction of Christ Belief Background; (b) Bible Topics; (c) Introduction of Bible Figures; (d) Analysis and Discussion of Human Life; (e) Visual Aid Program (Vedio and Tape).</p>
--	--	--	--

尊重智慧財產權，請勿非法影印。